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  PROTOKÓŁ NR LIII/23 

z posiedzenia 

Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 28 kwietnia 2023 r. 

która odbyła się w sali nr 126  

Starostwa Powiatowego w Wieluniu  

 

W posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Robert Grabowski   - przewodniczący Komisji 

2. Pan Grzegorz Mielczarek   - z-ca przewodniczącego Komisji 

3. Pan Jakub Jurdziński   - członek Komisji 

4. Pan Damian Pęcherz   - członek Komisji 

5. Pan Andrzej Jażdżyk   - członek Komisji  

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pani Małgorzata Pamuła - z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Wieluniu 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie LIII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LII posiedzenia Komisji. 

5. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wieluniu o stanie i strukturze bezrobocia 

w Powiecie Wieluńskim oraz działaniach łagodzących skutki bezrobocia w 2022 r. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany Statutu 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zawarcia aneksu 

do porozumienia pomiędzy Powiatem Wieluńskim a Gminą Wieluń w przedmiocie 

założenia i prowadzenia przez Powiat Wieluński Oddziału Przedszkolnego Specjalnego 

w Szkole Podstawowej Specjalnej nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Specjalnych 

w Wieluniu. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej Uchwałę 

Nr XXII/126/20 Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia regulaminu 

przyznawania Stypendium Powiatu Wieluńskiego dla uzdolnionych uczniów 

i absolwentów. 

9. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

10. Zamknięcie LIII posiedzenia Komisji. 

 

 

Pkt 1 

Otwarcie LIII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa otworzył LIII posiedzenie Komisji. Powitał radnych i zaproszonego 

gościa. 

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że na 5 członków Komisji jest obecnych 5 członków, 

więc obrady są prawomocne.  
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Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa odczytał proponowany porządek obrad i zapytał, czy ktoś ma 

uwagi? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 

obrad. 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła porządek obrad komisji (głosowało 5 członków 

Komisji). 

 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z LII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma uwagi lub zastrzeżenia do treści protokołu 

z LII posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił zastrzeżeń. Zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia protokołu z LII posiedzenia komisji.  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła protokół z LII posiedzenia komisji 

(głosowało 5 członków komisji). 

 

Pkt 5 

Informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wieluniu o stanie i strukturze bezrobocia 

w Powiecie Wieluńskim oraz działaniach łagodzących skutki bezrobocia w 2022 r. 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu pani Małgorzacie Pamule. 
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   Pani Małgorzata Pamuła – z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Wieluniu omówiła przedmiotową informację.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pani dyrektor? Udzielił głosu panu 

radnemu Mielczarkowi. 

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał o środki i jak to się miało do poprzedniego roku? Czy tych 

środków, które otrzymali w 2022 roku w porównaniu do 2021 to była bardzo duża 

różnica? 

   Pani Małgorzata Pamuła – z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Wieluniu odpowiedziała, że była to bardzo duża różnica, ponieważ w 2021 roku 

był Covid, więc urząd dysponował łączną kwotą na funkcjonowanie urzędu oraz na 

aktywne formy 20 173 000 zł, a w ubiegłym roku 14 mln zł. Dodała, że w 2021 roku 

wypłacali dotacje i pożyczki dla osób znajdujących się w trudnej sytuacji. Między 

innymi, czyli oprócz tego, że ZUS, to oni mieli nałożone takie działania. Tak, że 

kwota, którą wówczas dysponowali była bardzo wysoka.  

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji powiedział, że procent 

bezrobocia w powiecie wieluńskim jest nieco większy niż w województwie łódzkim. 

Jest to niewielka różnica, ale chciałby zapytać z czego to wynika? Stwierdził bowiem, 

że na ich terenie są duże zakłady przemysłowe i produkcyjne, więc ta oferta miejsc 

pracy jest. Zapytał, czym to jest spowodowane? 

   Pani Małgorzata Pamuła – z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Wieluniu odpowiedziała, że jest to spowodowane tym, że jest mniej ofert pracy, 

a musi przyznać, że z tych dużych zakładów trafia bardzo mało ofert pracy. Dodała, 

że te zakłady mają często utworzoną własną bazę bezrobotnych. Powiedziała, że oni 

wysyłają te osoby, które mają w ewidencji. Natomiast osoby, które faktycznie chcą 

iść do pracy, chcą zmienić pracę, to te osoby same składają dokumenty w tych 

firmach i to się dzieje poza nimi.  

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji zapytał, czy jest dużo tych osób, 

które odmawiają? 

   Pani Małgorzata Pamuła – z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
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w Wieluniu odpowiedziała, że w 2022 roku odmówiły 43 osoby przyjęcia propozycji 

pracy, a 219 nie potwierdziło gotowości i to są też osoby, które nie zgłosiły się na 

wizytę. Często są też takie sytuacje, które się wymykają, że są wzywane osoby pod 

oferty, ale jeżeli ktoś faktycznie nie chce iść do pracy, to przynosi im zwolnienie 

lekarskie i im trudno jest ich zrekrutować. Dodała, że czasami jest grupa osób, czy 

jest klika osób, których można skierować do pracy, wzywają ich, ale ich prace idą na 

darmo, ponieważ są zwolnienia lekarskie, a pracodawca w międzyczasie sam sobie 

znajdzie pracownika we własnym zakresie. Poinformowała, że są dwie formy ofert 

pracy. Są oferty pracy otwarte i zamknięte. Otwarte są wówczas, jeżeli pracodawca 

chce, aby upublicznić dane, gdzie dna osoba ma się zgłosić i wtedy osoby, które 

śledzą ich strony internetowe, a niekoniecznie są bezrobotnymi, to każdy może się 

zgłosić i skorzystać z tej oferty. Natomiast oferty zamknięte są wówczas, jeżeli 

pracodawca chce, aby oni robili rekrutację i stawia warunki, które muszą być 

spełnione. Wobec tego ta oferta jest tylko i wyłącznie realizowana przez ich urząd.  

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji zapytał, czy w tym roku, czyli 

2023 Powiatowy Urząd Pracy ma więcej środków na prace interwencyjne i staże, niż 

w roku ubiegłym? 

   Pani Małgorzata Pamuła – z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Wieluniu poinformowała, że nie. Dodała, że na ten rok sytuacja wygląda zupełnie 

inaczej, ponieważ w ubiegłym roku kwota, którą dysponowali na aktywne formy 

wsparcia wynosiła 5 113 000 zł. Natomiast w tym roku algorytmem otrzymali kwotę 

środków o 40% niższą, czyli 2 998 000 zł. Oprócz tego urząd w ubiegłym roku wszedł 

w zaangażowanie w bieżący rok kwotą 1 300 000 zł i wobec tego ta kwota środków 

na bieżący rok była bardzo uszczuplona. Dodatkowo mają decyzją finansową 

przyznane środki unijne z Europejskiego Funduszu Społecznego w kwocie      

4 534 000 zł, ale z tych środków nie mogą jeszcze skorzystać, ponieważ nie mają 

wytycznych z Wojewódzkiego Urzędu Pracy i nie są jeszcze podpisane umowy. 

Poinformowała, że oprócz tego w bieżącym roku skorzystali również ze środków 

z rezerwy Ministra dla osób zamieszkałych na wsi. Wnioskowali o kwotę 1 mln zł, 

a przyznano im kwotę 224 000 zł i w ramach tych środków zostało do wykorzystania 

może praktycznie tylko kilka bonów na zasiedlenie. Poinformowała, że 
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rozdysponowali tą kwotę, ponieważ jest duże zainteresowanie pracodawców. 

W ramach tej kwoty zaplanowali zorganizowanie 10 prac interwencyjnych, 10 bonów 

na zasiedlenie oraz 6 staży. Dodała, że nie ukrywa, że kwota środków, którą mają 

przyznaną na przyszłe półrocze jest bardzo duża i będą bardzo ciężko pracować, aby 

ją wydać, ponieważ 4,5 mln zł jest na pół roku.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jeszcze pytania do pani dyrektor? Udzielił 

głosu radnemu Jurdzińskiemu.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, jak wygląda sprawa 

jeżeli chodzi o nauczycieli, czy jest zapotrzebowanie na jakichś nauczycieli, czy 

dyrektorzy poszukują? 

   Pani Małgorzata Pamuła – z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Wieluniu odpowiedziała, że na ten moment nie było oficjalnych zgłoszeń. Dodała, 

że w dniu dzisiejszym kontaktowała się z nią jedna osoba w zawodzie nauczyciela do 

nauki języka angielskiego. Gdy to sprawdziła, to jest tylko jedna osoba 

zarejestrowana.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czyli to jest osoba 

poszukująca pracy? 

   Pani Małgorzata Pamuła – z-ca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w 

Wieluniu odpowiedziała, że jeden z pracodawców z ich terenu zadzwonił, że 

potrzebuje nauczyciela języka angielskiego, ale to nie jest oficjalne zgłoszenie, 

ponieważ ta praca jest od września, ale ten pan chciał się zorientować, czy na ten 

moment ktoś jest. Zauważyła, że stąd wie, że mają zarejestrowaną taką jedną osobę 

na dzień dzisiejszy. Jednak w każdej chwili ta osoba może podjąć zatrudnienie. 

Dodała, że więcej jest osób zarejestrowanych z nauczaniem początkowym, czyli 

bardziej szkoły podstawowe.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jeszcze pytania do pani dyrektor? Nikt się nie 

zgłosił. Dodał, że on z punktu widzenia jego szkoły, to bardzo często uczniowie robią 

w ten sposób, że kończą szkołę, rejestrują się w Powiatowym Urzędzie Pracy 

i zakładają swoje firmy jednoosobowe. Wedy zwracają się do PUP-u o dotację na 
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otwarcie firmy. Poprosił panią dyrektor, aby na sesji wspomniała o tej sprawie, 

ponieważ zainteresowanie uczniów jest bardzo duże. Jest to dla nich szansa na 

otwarcie własnej firmy, dzięki pozyskanym środkom z PUP-u, za które mogą zakupić 

potrzebny sprzęt. Podziękował pani dyrektor i przeszedł do głosowania. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem przedmiotowej informacji? 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła informację Powiatowego Urzędu Pracy w Wieluniu o stanie 

i strukturze bezrobocia w Powiecie Wieluńskim oraz działaniach łagodzących skutki 

bezrobocia w 2022 r. (głosowało 5 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poinformował o zmianie podstawy prawnej poprzez dopisanie 

pozycji z 2023 r. Ustawy o samorządzie powiatowym.  

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa potwierdził, że zmieniła się podstawa. Dodał, że zmiana wynika z 

dodania pracowni rezonansu magnetycznego. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał radnych, czy ma prosić kogoś o przedstawienie tego 

punktu? Radni nie wyrazili takie potrzeby. W związku z tym przeszedł do głosowania 

i zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w przedmiotowej 

sprawie? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 
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w sprawie zmiany Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Wieluniu (głosowało 5 członków Komisji). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zawarcia 

aneksu do porozumienia pomiędzy Powiatem Wieluńskim a Gminą Wieluń 

w przedmiocie założenia i prowadzenia przez Powiat Wieluński Oddziału 

Przedszkolnego Specjalnego w Szkole Podstawowej Specjalnej nr 3 wchodzącej 

w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Wieluniu. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poinformował, że pani dyrektor jest nieobecna na dzisiejszym 

posiedzeniu Komisji i dzwoniła do niego w tej sprawie, ponieważ jest poza terenem 

kraju. Zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził 

głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

w sprawie zawarcia aneksu do porozumienia pomiędzy Powiatem Wieluńskim a Gminą 

Wieluń w przedmiocie założenia i prowadzenia przez Powiat Wieluński Oddziału 

Przedszkolnego Specjalnego w Szkole Podstawowej Specjalnej nr 3 wchodzącej 

w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Wieluniu (głosowało 5 członków Komisji). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej 

Uchwałę Nr XXII/126/20 Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

regulaminu przyznawania Stypendium Powiatu Wieluńskiego dla 

uzdolnionych uczniów i absolwentów. 
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Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał radnego Jurdzińskiego, czy jako członek Zarządu Powiatu 

może im przybliżyć ten projekt uchwały? 

Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji poinformował, że pojawiła się tutaj 

kwestia nazwy, są to kosmetyczne zmiany, nie zmieniające meritum. 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

Zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały? 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

zmieniającej Uchwałę Nr XXII/126/20 Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

regulaminu przyznawania Stypendium Powiatu Wieluńskiego dla uzdolnionych uczniów 

i absolwentów (głosowało 5 członków Komisji). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 9 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jakieś komunikaty lub informacje. Nikt się nie 

zgłosił. Podziękował radnemu Jurdzińskiemu za wsparcie i przygotowanie wspaniałej 

imprezy tańca towarzyskiego, która się odbyła w niedzielę. 

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że to nie jest jego 

zasługa. 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że jego zdaniem podziękowania mu się należą.  
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Pkt 10 

Zamknięcie LIII posiedzenia komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zamknął LIII posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za 

udział w Komisji. 

 

Protokołowała:   

 

Paulina Bednik 

Inspektor 


